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U Centru za razvoj i 
edukaciju u Polič-
niku održan je re-
dovni radni sasta-

nak župana Božidara Longina 
s gradonačelnicima i načelni-
cima jedinica lokalne samo-
uprave iz Zadarske županije.

Na sastanki se razgovaralo 
o brojnim aktualnim temama 
- od epidemiološke situacije 
uzrokovane pandemijom ko-
ronavirusne bolesti i uvođe-
nju novih mjera, donošenju 
prostornih planova, novog 
Zakona o proračunu, izgrad-
nji županijskog skloništa za 
napuštene životinje, do tema 
iz resora zdravstva i socijalne 
skrbi poput provedbe progra-
ma pomoći u kući osobama 
starijim od 65 godina te orga-
nizacije primarne zdravstve-
ne zaštite po JLS-ima.

Niz projekata za 
osnovnoškolsku 
infrastrukturu

Uz župana Longina, na ras-
polaganju čelnicima općina i 
gradova bili su i zamjenik Ši-
me Vicković te resorni pročel-
nici. Poseban naglasak stav-
ljen je i na novu financijsku 
omotnicu iz EU fondova za 
koju se priprema niz razvoj-
nih projekata na području 
Zadarske županije. Novost je 
da će se u idućem program-
skom razdoblju financirati i 
izgradnja školskih objekata s 
ciljem uvođenja jednosmjen-
ske nastave i cjelodnevnog 
boravka u školi.

- Problematika rada škola 
u dvije smjene te cjelodnevni 
boravak u školi, s promjenom 
strukture rada samih osnov-
noškolskih ustanova je nešto 

što se želi riješiti ili uspostaviti 
sredstvima koja stoje na ras-
polaganju. Radi se o iznosu 
od oko 5 milijardi kuna koja 
su na raspolaganju za predš-
kolski odgoj, osnovnoškolsko 
i srednjoškolsko gimnazijsko 
obrazovanje. Zadarska župa-
nija priprema niz projekata za 

ulaganje u osnovnoškolsku 
obrazovnu infrastrukturu, 
najavio je resorni pročelnik 
Ivan Šimunić.

- Pred nama je prilika gene-
racije, a to je novac koji nam 
je na raspolaganju u novoj 
financijskoj omotnici Europ-
ske unije. Moramo nastaviti 

pripremati projekte kako bi-
smo što prije osigurali sred-
stva, a posebno me veseli da 
će se iz EU fondova financi-
rati izgradnja škola i vrtića. 
Imamo niz projekata koji su 
u izradi, a još mnoge u pri-
premi. Važno je što prije is-
hoditi građevinske dozvole i 

što prije se prijaviti i iskoristiti 
ovu veliku priliku, nadovezao 
se župan Longin.

Sklonište za 
napuštene životinje

Novost je i početak gradnje 
pristupnog puta prema budu-
ćem skloništu za napuštene 

životinje, odnosno novom 
azilu za pse.

- To nije mali problem i mo-
ramo ozbiljno pristupiti nje-
govu rješavanju. Početkom 
mjeseca počeli su radovi na 
pristupnoj cesti prema bu-
dućem skloništu, a Župani-
ja je dosad u projekt uložila 
570.000 kuna. Sve općine i 
gradovi obvezni su sudjelovati 
u tome projektu, s obzirom na 
zakonsku obvezu zbrinjavanja 
životinja na svom području. U 
međuvremenu smo zatražili 
pomoć Ministarstva poljopri-
vrede, odnosno mogućnost 
da dobijemo dio sredstava 
preko EU fondova. Preostali 
iznos ćemo raspodijeliti na 
općine, gradove i Županiju, 
tako da što prije krenemo u 
njegovu izgradnju, najavio 
je župan Longin.

Bilo je govora i o pitanjima 
socijalne skrbi i zdravstva - 
pitanje nedostatka liječnika 
i medicinskih sestara, timo-
va hitne pomoći za sljedeću 
sezonu... Što se tiče socijalne 
skrbi, naglasak je bio na po-
moći u kući za stanovnike sta-
rije od 65 godina, jer je, kako 
je rekao župan, cilj omogućiti 
što kvalitetniju skrb za starije 
stanovništvo da što duže osta-
ju u svom domu, s obzirom 
na broj mjesta u domovima. 
Upravo zato Županija sufi-
nancira uslugu pomoći u kući.

Razgovarali su i o novom 
Zakonu o transparentnosti 
tokova javnih sredstava, to jest 
transparentnosti proračuna, 
zatim o geodetskoj izmjeri ko-
ja kaska u gradovima i opći-
nama, a spomenut je i popis 
stanovništva, te »bolna tema« 
o imovini općina i gradova.

ŽUPAN S NAČELNICIMA NA RADNOM SASTANKU U POLIČNIKU BROJNE TEME

Longin: Pred nama je prilika 
generacije za ulaganja 
financirana novcem iz EU
Pred nama je 
prilika generacije, 
a to je novac 
koji nam je na 
raspolaganju u 
novoj financijskoj 
omotnici 
Europske unije. 
Moramo nastaviti 
pripremati 
projekte kako 
bismo što prije 
osigurali sredstva, 
a posebno me 
veseli da će se 
iz EU fondova 
financirati 
izgradnja škola i 
vrtića, istaknuo je 
župan Longin

Župan Longin naglasak je stavio na novu financijsku omotnicu iz EU fondova
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Redoviti sastanak s gradonačelnicima i načelnicima jedinica lokalne samouprave iz 
Zadarske županije

Sastanak je održan u Centru za razvoj i edukaciju u Poličniku
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TEME SASTANKA
Na sastanki se 
razgovaralo o brojnim 
aktualnim temama 
- od epidemiološke 
situacije uzrokovane 
pandemijom 
koronavirusne bolesti 
i uvođenju novih 
mjera, donošenju 
prostornih planova, 
novog Zakona o 
proračunu, izgradnji 
županijskog skloništa 
za napuštene 
životinje, do tema 
iz resora zdravstva 
i socijalne skrbi 
poput provedbe 
programa pomoći u 
kući osobama starijim 
od 65 godina te 
organizacije primarne 
zdravstvene zaštite 
po JLS-ima.
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Nastavno na aktual-
nu godinu koja je, 
unatoč pandemiji, 
bila vrlo uspješna, 

postavili smo vrlo ambiciozne 
planove koje ćemo, uvjeren 
sam, i ostvariti. Ova godina 
je na području Zadarske žu-
panije bila uspješna o čemu 
svjedoče i brojke, rekao je žu-
pan Božidar Longin na kole-
giju s pročelnicima. Župan je, 
nadalje, istaknuo kako je na-
stavljen rast zaposlenosti pa 
je tako na zadnji dan listopada 

bilo gotovo 58 tisuća zaposle-
nih 4,2 posto više nego na isti 
dan prošle godine.

Rast zaposlenosti
- Trebamo biti više nego 

zadovoljni ovim brojkama. 
To je značajno povećanje i u 
odnosu na pretkriznu 2019., 
rekao je župan te je nastavio 
o uspješnim projektima koji 
su trenutačno aktivni na po-
dručju županije. Naime, pro-
vode se projekti u vrijednosti 
3,7 milijardi kuna, a istaknuta 

je i spremnost za novu finan-
cijsku perspektivu Europske 
unije. Kao najveći izazov u 
sljedećoj godini Longin je ista-
knuo preseljenje županijskih 
ureda i ustanova u nove pro-
store bivše vojarne.

- Veseli me da smo goto-
vo dovršili preseljenje zdrav-
stvenih ustanova u zgradu 
nove Poliklinike, a kad smo 
kod zdravstva u idućoj godini 
očekujemo dovršetak zgrade 
dnevnih bolnica, ali i početak 
izgradnje nove Medicinske 
škole na Relji, rekao je župan 
Longin nadovezujući se zatim 
na Prijedlog proračuna Zadar-
ske županije.

- Pred nama je jedan prora-
čun koji je razvojan, socijal-
no osjetljiv, a istovremeno u 
skladu s aktualnom situacijom 
uzrokovanom pandemijom 
koronavirusa. U proračunu 
smo nastojali osigurati dodat-
na sredstva našim zdravstve-
nim ustanovama, a istodobno 
osigurati sredstva za brojne 
investicije i razvojne projek-
te te provođenje aktivnosti i 
programa po našim upravnim 
odjelima, kazao je Longin i do-
dao kako se, između ostalog, 
nastavlja subvencioniranje 
domova za starije i nemoć-
ne, kreće izgradnja hospicija 
na Babindubu te Doma u Sv. 

Filipu i Jakovu te u Poličniku.

Preseljenje 
ljekarne Varoš

Župan je nadalje istaknuo i 
kako se uskoro očekuje dovr-
šetak Centra izvrsnosti Cero-
vačke pećine, kojeg je ovim pu-
tem pohvalio kao jedinstvenu 
atrakciju. Neka od predviđenih 
sredstava ići će za subvenciju 
stambenih kredita za višečlane 
obitelji i za zdravstveni, znan-
stveni i IT sektor, sufinacirat 
će se otvaranje startup tvrtki 
te izgradnja dječjih igrališta u 
županiji, njih ukupno 40 kroz 
naredne četiri godine. Kolegij 

je imao trinaest točaka, a jedna 
od njih bila je i preseljenje lje-
karne Varoš s Poluotoka.

Upravno vijeće zdravstve-
ne ustanove Ljekarna Zadar je 
na sjednici održanoj 23. rujna 
2021. godine donijelo Odluku 
o preseljenju ljekarničke jedi-
nice Varoš s lokacije u Zadru i 
adrese Ulica Borelli 1 na lo-
kaciju u Zadru i adresu Antu-
na Dobronića 2 koja bi nakon 
preseljenja djelatnost obav-
ljala pod nazivom Ljekarna 
Zadar - Ljekarnička jedinica 
Crvene kuće.

Pokazatelji poslovanja jed-
ne od tri ljekarničke jedinice u 

razdoblju od 2018. godine do 
rujna 2021. godine ukazuju 
na negativni trend te se u cilju 
zadržavanja pozitivnog poslo-
vanja te usklađivanja dostu-
pnosti ljekarničkih usluga na 
području grada Zadra predlaže 
preseliti ljekarničku jedinicu na 
područje MO-a Crvene kuće.

Prijedlog je predstavila Fran-
ka Krajnović, v. d. pročelnica 
za zdravstvo dodajući kako 
se na javno objavljeni poziv 
za dugoročni zakup ili kup-
nju poslovnog prostora javio 
jedan zainteresirani ponudi-
telj koji je ponudio prostor za 
dugoročni zakup, a cijena go-

dišnjeg najma će iznositi 225 
tisuća kuna.

- Odabiru lokacije za novu 
ljekarničku jedinicu prethodio 
je poziv ustanove za iskaziva-
nje interesa za dugoročni za-
kup ili kupnju poslovnog pro-
stora na području Benkovačke 
ceste, Zagrebačke ceste i Ulice 
4. gardijske brigade čije stanov-
ništvo gravitira mjesnim od-
borima Smiljevac, Crvene ku-
će, Bili brig. Prostor je pomno 
odabran, a bit će dostupan za 
gotovo 15 tisuća Zadrana, re-
kla je Krajnović, čiji je prijed-
log jednoglasno prihvaćen i 
predložen za Skupštinu.

Na području županije provode se projekti u vrijednosti 
3,7 milijardi kuna, istaknuto je na kolegiju župana

Kolegij župana održan je Velikoj županijskoj vijećnici Na kolegiju je izviješteno i o prijedlogu proračuna Zadarske županije

KOLEGIJ ŽUPANA O RASTU ZAPOSLENOSTI, PRORAČUNU, PROJEKTIMA

Proračun razvojan i socijalno 
osjetljiv, ali i u skladu s 
aktualnom situacijom
Pred nama je jedan proračun koji 
je razvojan, socijalno osjetljiv, a 
istovremeno u skladu s aktualnom 
situacijom uzrokovanom 
pandemijom koronavirusa. 
U proračunu smo nastojali 
osigurati dodatna sredstva našim 
zdravstvenim ustanovama, a 
istodobno osigurati sredstva 
za brojne investicije i razvojne 
projekte te provođenje aktivnosti 
i programa po našim upravnim 
odjelima, kazao je župan Longin
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Župan Longin: Postavili smo vrlo ambiciozne planove koje 
ćemo, uvjeren sam, i ostvariti

M
A

R
IN

 G
O

SP
IC

» Veseli me da 
smo gotovo 

dovršili preseljenje 
zdravstvenih ustanova u 
zgradu nove Poliklinike, 
a u idućoj godini 
očekujemo dovršetak 
zgrade dnevnih bolnica, 
ali i početak izgradnje 
nove Medicinske škole 
na Relji

Božidar Longin

Odlični gospodarski 
pokazatelji

Hrvatska bilježi odlične gospodar-
ske pokazatelje, projekcije rasta BDP-a 
do kraja godine su između 8 i 9 posto 
čime ćemo biti treća najbolja država u 
Europskoj uniji, a rast će se nastaviti 
i u sljedeće dvije godine. To nas vraća 
na razinu dosad ekonomski najuspješ-
nije 2019. godine. Generatori gospo-
darskog rasta su prije svega domaća 
potražnja i investicije, u najvećoj mje-
ri financirane europskim sredstvima. 
Pred nama je i nova financijska per-
spektiva EU koja će nam omogućiti na-
stavak pozitivnih investicijskih trendo-
va, rekao je župan Longin dodajući da 
su svi ovi pokazatelji utjecali na kredit-
ni rejting koji nam je dao Fitch i on je 
sada BBB s pozitivnim izgledima.
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Županijska skupština 
Zadarske županije 
odnedavno ima no-
vog predsjednika. 

Nakon preslagivanja snaga 
u Skupštini, HDZ-ov dr.sc. 
Zoran Šikić naslijedio je An-
tonija Vučetića koji je na tom 
mjestu bio predstavnik tzv. 
Kapovićevaca, odnosno liste 
DSU-HNS-HSLS koja je na 
izborima osvojila tri manda-
ta. Iako je nakon uspostave 
novih odnosa snaga izmije-
njeno dosta teških riječi, što i 
nije neuobičajeno za politički 
ring, Šikić je uvjeren da će Žu-
panijska skupština nastaviti 
kvalitetno i dostojanstveno 
zastupati interese svih sta-
novnika Zadarske županije.

Podrška raznih 
političkih opcija

- Prvenstveno, hvala svim 
političkim opcijama u Žu-
panijskoj skupštini koje su 
mojim izborom za predsjed-
nika dale podršku nastavku 
razvoja Zadarske županije u 

kojoj se trenutačno provode 
razvojni projekti vrijedni 3,7 
milijardi kuna. U konačni-
ci zahvaljujem i vijećnici-
ma koji nisu dignuli ruku 
za moj izbor, jer i oni su dio 
predstavničkog tijela kojega 
vodim i predstavljam. Važno 
je naglastiti da ova podrš-
ka raznih političkih opcija 
u Županijskoj skupštini ne 
znači nikakvu novu koali-
ciju, već je ovaj izbor plod 
zdravog razuma i odgovor-
nosti političkih aktera prema 
svojim biračima, koji su od 
njih tražili da se bore, ne za 
destrukciju, već za projekte 
koji će im svima omogućiti 
kvalitetnije uvjete življenja, 
a to im može osigurati jedi-
no stabilna i funkcionalna 
Županijska skupština, po-
ručio je Šikić u svom prvom 
intervjuu nakon izbora koji je 
dao upravo Zadarskom listu.

Nakon zadnje sjednice 
Skupštine mnoge su poli-
tičke opcije pokušale prika-
zati sve one koji su podržali 

Šikića za predsjednika skup-
štine dijelom nove HDZ-ove 
koalicije. Podsjetimo, ruku 
za njegov izbor podignuli su 
Dražen Klarić iz HSP AS-a, 
Rajka Rađenović, predstav-
nica srpske nacionalne ma-
njine, ali i aktualni načelnik 
Stankovaca Željko Perica s 
nezavisne liste Ive Žuvele.

- Nema govora o bilo ka-
kvom koalicijskom sporazu-
mu između svih tih političkih 
opcija. Koalicija s kojom je 
HDZ-ova lista izišla na izbore 
jedina je formalna i stvarna 
koalicija unutar skupštine. 
Politička stabilnost je pre-
duvjet nastavka razvoja Za-
darske županije i zato još 
jednom čestitamo svim opci-
jama koje su podržale razvoj, 
stabilnost i kontinuitet rada 
za dobrobit svih naših građa-
na, dodao je Šikić i najavio 
da će, unatoč žestokim ver-
balnim ispadima koji su se 
proteklih godina mogli vidje-
ti na sjednicama Županijske 
skupštine, nastojati da ona 
bude mjesto konstruktivne 

rasprave.

Čast i velika obveza
- Biti izabran za predsjed-

nika Skupštine Zadarske žu-
panije je izuzetna čast, ali i 
velika obveza. U obnašanju 
dužnosti vodit ću se Statutom 
Zadarske županije i Poslovni-
kom Županijske skupštine i 
prvenstveno biti usmjeren na 
vođenje i funkcioniranje Skup-
štine kao bitne pretpostavke 
za funkcioniranje županijske 
ili područne samouprave. Za 
razvoj Zadarske županije bitna 
je stabilnost i funkcioniranje 
predstavničkog tijela zbog ci-
jelog niza dokumenata koje je 
potrebno raspraviti i donije-
ti kako u dijelu osiguravanja 
servisa građanima, pa do ula-
ganja u razvojne projekte, po-
sebno u kontekstu korištenja 
EU sredstava, najavljuje Zoran 
Šikić pred kojim će prvi veći 
izazov slijediti već u prosincu 
kada se na Skupštini očekuje 
izglasavanje novog proračuna.

- Vidimo koliko je to teško 
u nekim drugim predstav-
ničkim tijelima, primjerice u 
Gradu Zadru, jer pored toga 
što se radi o plansko-financij-
skom dokumentu socijalnog 
i razvojnog karaktera, radi se 
i o dokumentu preko koga se 
nerijetko vode i političke bor-
be. Vjerujem da ćemo u Župa-
nijskoj skupštini to uspješno 

proći. Tu je i cijeli niz odluka 
i akata iz područja obrazo-
vanja, kulture, zdravstvene i 
socijalne skrbi. Pred nama je 
i niz projekata kojima ćemo 
nastojati dodatno poticati ra-
zvoj sustava javne odvodnje, 
vodoopskrbe, navodnjavanja 
pa do prometa i poticanja po-
duzetništva i gospodarstva. 
Sve to također je vezano na 
različite planske dokumente iz 
nadležnost Skupštine, ali više 
ili manje i na proračun, koji 
usvaja Županijska skupština 
i što nam upravo predstoji, 
ističe Šikić posebno nagla-
sivši važnost stabilnog rada 
Županije u kontekstu borbe 
s pandemijom koronaviru-
sne bolesti.

Dugoročni izazovi
- Poseban izazov u takvim 

okolnostima je funkcioniranje 
Županije i njezina predstav-
ničkog tijela. Najčešće smo 
okupirani takvim problemi-
ma i kratkoročnim potreba-
ma, a trebali bismo se baviti 
i dugoročnim izazovima kao 
npr. klimatskim promjenama 
posljedice kojih već osjeća-
mo, ukupno negativnim de-
mografskim trendovima te 
nužnosti zeleno-plave tran-
sformacije i održivog razvo-
ja. Prostor Zadarske županije, 
otoci, obala, zaleđe s Ravnim 
kotarima i Bukovicom, vele-
bitsko područje te dio Like je 
ogroman resurs i prvi ‘alat’ za 
upravljanje ovim prostorom 
je prostorno-planska doku-
mentacija koja bi trebala biti 
i prepreka devastacijama i ne-
redu u prostoru, ali i pokretač 
razvoja. Donošenje ove do-
kumentacije je i u nadležno-
sti Županijske skupštine i na 
tome ćemo sustavno raditi, 
poručuje Zoran Šikić.

INTERVJU ZORAN ŠIKIĆ, PREDSJEDNIK SKUPŠTINE ZADARSKE ŽUPANIJE

Šikić: Županijska 
skupština bit će mjesto 
konstruktivne rasprave
Za razvoj Zadarske županije bitna je stabilnost i funkcioniranje predstavničkog 
tijela zbog cijelog niza dokumenata koje je potrebno raspraviti i donijeti kako 
u dijelu osiguravanja servisa građanima, pa do ulaganja u razvojne projekte, 
posebno u kontekstu korištenja EU sredstava, kaže Zoran Šikić

Zoran Šikić, 
predsjednik 
Županijske 
skupštine

Otvorenost za argumentiranu 
suradnju
Logično je da HDZ kao stranka s uvjerljivo najvećim bro-
jem mandata ima i predsjednika Skupštine, tvrdi Šikić 
i najavljuje da je otvoren za argumentiranu suradnju sa 
svim vijećnicima.

- Osim što je sukladno Statutu i Poslovniku nužno osi-
gurati funkcioniranje skupštine kao predstavničkog tijela, 
ističem da argumentirane rasprave i borbe različitim po-
litičkim metodama ni u jednom trenutku nisu sporne, ali 
uvijek u poslovnički, politički i akademski prihvatljivom 
okviru.

Iako je bio državnik tajnik i pomoćnik ministra u Vladi 
HDZ-a te ravnatelj Nacionalnog parka Paklenica, zani-
mljivo da je u HDZ ušao tek 2007. godine.

- Imenovan sam ravnateljem NP Paklenica u više man-
data, a nakon toga i pomoćnikom ministra bez član-
ske iskaznice HDZ-a i nikada me nitko nije uvjetovao da 
moram biti član stranke. Član HDZ-a sam postao nakon 
što sam već bio na navedenim dužnostima, a ne obrnu-
to da sam kao član stranke došao na te dužnosti. To je 
moje iskustvo i razlog zbog koga sam se odlučio priključi-
ti HDZ-u krajem 2007. godine. HDZ je sada trasformiran 
u modernu demokršćansku stranku s najvećim rejtingom 
u javnosti u duljem kontinuitetu. Usprkos određenim po-
srtajima u recentnoj prošlosti, sadašnje vodstvo HDZ-a je 
uspjelo u transformaciji i stabilizaciji stranke, kaže Šikić.

Sadašnji i budući 
profesionalni izazovi

Dr.sc. Zoran Šikić trenutno radi kao izvanredni profesor 
na Sveučilištu u Zadru.

- Za zadarsko Sveučilište su vezani svi moji sadašnji i 
budući profesionalni izazovi. Znanstveno-nastavno pod-
ručje kojim se bavim je biotehničko, vezano uz ekologiju 
i održivi razvoj. Sveučilište u Zadru vidim kao javnu vi-
sokoškolsku instituciju kontinuiranog i kvalitetnog rasta i 
razvoja, koje u unutarnjoj integraciji, ali i s gospodarskim 
i društvenim čimbenicima te prirodnom predispozicijom 
ove regije, čini izuzetan zajednički potencijal koji nad-
mašuje regionalne i nacionalne okvire. Dragovoljac sam 
Domovinskog rata, radio sam u NP Paklenica, vodio na-
cionalni parkovski sustav u nadležnom ministarstvu, su-
djelovao u pregovorima za ulazak RH u EU. Spomenut ću 
svakako i da mi se spočitavao sudski postupak za korište-
nje sredstava NP Paklenica u vrijeme dok sam obnašao 
dužnost u Ministarstvu. Međutim, nakon višegodišnjeg 
postupka optužnica je pravomoćno odbačena, što mi je 
naposlijetku donijelo određenu satisfakciju, kaže Šikić po-
sebno ponosan na svoj podvelebitski kraj u kojemu i živi.

- Zadarska županija je posebna, a neraskidive veze su s 
mojim Velebitom i Starigradom. Odlazio sam, ali sam se 
uvijek i vraćao tamo. Prekrasno područje, dobrih i pošte-
nih ljudi, istinskih domoljuba, ali ponekad i surovo. Iako 
se u zadnje vrijeme dosta ulagalo u to područje, potrebno 
je to činiti i dalje, posebno strateški i s vizijom. Od svih 
potreba koje to područje ima, istaknut ću po meni kao 
ključnu izgradnju sustava javne odvodnje te ću sva na-
stojanja s tim u vezi zdušno podržavati. Ponosan sam na 
svoju obitelj, suprugu i dva sina, a posebno što je svatko 
od nas imao poseban profesionalni put. Mislim da sam 
osoba s visokim pragom tolerancije, a prema suradnici-
ma i ljudima oko sebe odnosim se s poštovanjem i uvaža-
vanjem, što ću činiti i nadalje kao predsjednik Skupštine 
Zadarske županije, prema županu i njegovim suradnici-
ma, kolegicama i kolegama vijećnicima te ostalima uklju-
čenim i zainteresiranim u rad Županijske skupštine Zadar-
ske županije, zaključuje Zoran Šikić.

» Pred nama je niz 
projekata kojima 

ćemo nastojati dodatno 
poticati razvoj sustava javne 
odvodnje, vodoopskrbe, 
navodnjavanja pa do 
prometa i poticanja 
poduzetništva i 
gospodarstva

Zoran Šikić
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Župani Zadarske i Lič-
ko-senjske županije 
Božidar Longin i Er-
nest Petry uz nazoč-

nost predstavnika Ministar-
stva gospodarstva i održivog 
razvoja, Parka prirode Velebit, 
Hrvatskih šuma i Općine Gra-
čac obišli su gradilište Centra 
izvrsnosti Cerovačke špilje.

Povezivanje dviju 
županija

Riječ je o projektu vrijed-
nom 68,5 milijuna kuna koji 
se provodi na području Op-
ćine Gračac, čijom će realiza-
cijom lički dio Zadarske žu-
panije dobiti novu turističku 
atrakciju.

Zadarska županija jedan je 
od partnera na projektu či-
ji je nositelj Javna ustanova 
park prirode Velebit, a ostali 

partneri su Natura Jadera te 
Zagrebački speleološki savez.

- Ovo je projekt koji će do-
datno povezati naše dvije žu-
panije. Novi Centar izvrsnosti 
Cerovačke špilje će sasvim si-
gurno otvoriti nove moguć-
nosti za razvoj ovog kraja, a 
svim zaljubljenicima u spe-
leologiju, planinarenje i op-
ćenito avanturistički turizam 
pružiti nezaboravan doživljaj, 
pogotovo jer je obližnji Cr-
nopački speleološki sustav 
dulji od 41 kilometra, što ga 
čini najvećim špiljskim susta-
vom u Hrvatskoj i jednim od 
najvećih u Europi, istaknuo je 
župan Longin.

Projekt se provodi u okviru 
Operativnog programa Kon-
kurentnost i kohezija, od če-
ga se 85 posto sredstava su-
financira iz Europskog fonda 
za regionalni razvoj, a 15 po-
sto iz Fonda za zaštitu okoli-
ša i energetsku učinkovitost.

Aktivnosti i ciljevi 
projekta

Inače, u sklopu projekta 
provest će se sljedeće aktiv-
nosti: Izgradnja i opremanje 
centra za prihvat i informira-
nje posjetitelja s pješačkom 
kolnom površinom, uređenje 
vanjskih šetnica od prihvat-
nog centra prema Gornjoj i 
Donjoj Cerovačkoj špilji, iz-
gradnja pješačkog prijelaza 
preko željezničke pruge, ure-
đenje Cerovačkih špilja za tu-
rističko posjećivanje, izrada i 
implementacija edukacijsko 
interpretacijskog programa 
Centra izvrsnosti Cerovač-
ke špilje te uspostava među-
narodne partnerske mreže 
speleoloških i stručno-znan-
stvenih organizacija iz regije 
dinarskog krša.

Cilj projekta je pridonijeti 
održivom korištenju prirod-
ne resursne osnove, očuvanju 
okoliša i zaštiti prirodne ba-
štine jačanjem modela odr-
živog upravljanja zaštićenim 
područjima Republike Hrvat-
ske i Europske unije čime se 
ujedno doprinosi održivom 
društveno-gospodarskom 
razvoju u Jadranskoj regiji 
razvojem i diversifikacijom 
turističke ponude.

Projektom će se razviti no-
va, konkurentna i integrirana 
turistička ponuda razvojem 
nove podržane infrastruktu-
re za posjetitelje na području 
PP Velebit, povećati edukacij-
ski, interpretacijski i struč-
no-znanstveni potencijal PP 
Velebit te uspostaviti učinko-
vit i održiv sustav upravljanja 
i poslovanja PP Velebit.Realizacijom projekta lički dio Zadarske županije dobit će novu turističku atrakciju

Župani Božidar Longin i Ernest Petry obišli su gradilište Centra izvrsnosti Cerovačke špilje

PROJEKT ŽUPANI LONGIN I PETRY OBIŠLI RADOVE NA CENTRU IZVRSNOSTI CEROVAČKE ŠPILJE

Centar će otvoriti nove 
mogućnosti za razvoj 
gračačkog kraja

Novi Centar 
izvrsnosti 
Cerovačke 
špilje će 
sasvim sigurno 
otvoriti nove 
mogućnosti 
za razvoj ovog 
kraja, a svim 
zaljubljenicima 
u speleologiju, 
planinarenje 
i općenito 
avanturistički 
turizam pružiti 
nezaboravan 
doživljaj, kazao 
je župan Longin

CILJ PROJEKTA
Cilj projekta je 
pridonijeti održivom 
korištenju prirodne 
resursne osnove, 
očuvanju okoliša i 
zaštiti prirodne baštine 
jačanjem modela 
održivog upravljanja 
zaštićenim područjima 
Republike Hrvatske i 
Europske unije čime 
se ujedno doprinosi 
održivom društveno-
gospodarskom 
razvoju u Jadranskoj 
regiji razvojem i 
diversifikacijom 
turističke ponude.
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U Ninu je potpisan ugo-
vor za »Projektiranje 
i izgradnju uređaja 

za pročišćavanje otpadnih 
voda II. stupnja pročišćava-
nja (UPOV Grgur 26 000 ES), u 
sklopu projekta »Poboljšanje 
Vodnokomunalne Infrastruk-
ture Aglomeracije Nin – Pri-
vlaka – Vrsi«, koji se provodi 
na području grada Nina, op-
ćine Privlaka i općine Vrsi, a 
sufinanciran je od Europske 
unije iz Kohezijskog fonda.

Županija kao 
veliko gradilište

Na potpisivanju ugovora bi-
li su nazočni potpisnici ugo-
vora: direktor komunalne tvrt-
ke Vodovod-Vir Hrvoje Bašić, 
u ime austrijske tvrtke Strabag 
AG – prokurist Reinhard Bod-
ner, te opunomoćenik Nedim 

Zuhrić, predstavnik Hrvatskih 
voda Valentin Dujmović, žu-
pan Zadarske županije Boži-
dar Longin, te predstavnici 
jedinica lokalne samouprave 
Grada Nina Emil Ćurko, Op-
ćine Privlaka Gašpar Begonja, 
Općine Vrsi Luka Perinić te 
Općine Vir Marino Radović.

- Često ističemo kako je 
upravo izgradnja vodovoda 
i odvodnje ključ podizanja 
uvjeta življenja, ali i dodatnog 
razvoja turizma. To je i meni 
osobno jedan od glavnih ci-
ljeva kao župana, kao i našeg 
tima u županiji, istaknuo je 
župan Božidar Lingin, do-
dajući kako je aglomeracija 
Privlaka – Nin - Vrsi, uz onu 
zadarsku, nastavila niz in-
frastrukturnih radova koji su 
Zadarsku županiju ponovo 
pretvorili u veliko gradilište.

- Vrijednost tih dviju aglo-
meracija je milijardu kuna, 
a uskoro očekujemo i pot-
pisivanje ugovora za još tri 
velike aglomeracije na po-
dručju naše županije - Bio-
gradska rivijera, Preko – Kali 
i Bibinje – Sukošan. Uspo-
redno s time pripremamo i 
projektnu dokumentaciju za 
aglomeraciju koja će pokriti 
zaleđe naše županije, ali i za 
vodovodizaciju preostalog 
dijela zadarskih otoka, što je 
ključ ostanka na otocima jer 
voda je izvor života, naveo je 
župan Božidar Longin koji je 
ujedno i član upravnog vijeća 
Hrvatskih voda.

Značajno povećanje 
pokrivenosti

Ugovorom vrijednim 
80.886.883,81 kuna bez PDV-a 

nositelj projekta, komunal-
na tvrtka Vodovod-Vir kreće 
s realizacijom ključnog se-
gmenta/dijela sustava javne 
odvodnje aglomeracije Nin 
– Privlaka – Vrsi uređaja za 
pročišćavanje otpadnih vo-
da II. stupnja pročišćavanja. 
Austrijska tvrtka Strabag AG 
s hrvatskim podizvođačima 
izradit će uređaj za pročišća-
vanje otpadnih voda II. stup-
nja pročišćavanja.

Uređaj za pročišćavanje 
otpadnih voda je ključan se-
gment sustava javne odvod-
nje aglomeracije Nin – Pri-
vlaka – Vrsi na koji će dolaziti 
kompletna fekalna otpadna 
voda s područja Grada Nina, 
Općine Privlaka i Vrsi. Nakon 
pročišćavanja otpadnih voda 
na UPOV-u Grgur, pročišće-
ne otpadne vode će se putem 

podmorskog ispusta ukupne 
dužine 4.4 km ispuštati u Vir-
sko more na dubinu od 30 
m koji je nedavno izgrađen.

Čitav projekt, čija je izved-
ba u tijeku od 2018., obuhva-

ća izgradnju 104 km kana-
lizacijske mreže i 34 crpne 
stanice, 31.6 km sanacije vo-
dovoda te izgradnju uređaja 
za pročišćavanje otpadnih 
voda II. stupnja pročišća-
vanja s novim podmorskim 

ispustom dužine 4,4 km. Uku-
pna procijenjena vrijednost 
projekta veća je od 438,89 mi-
lijuna kuna bez PDV-a, od če-
ga će EU osigurati 71.57% iz 
Operativnog programa »Kon-
kurentnost i kohezija 2014.-
2020.«. Ostatak će u najve-
ćem obujmu sufinancirati 
»Hrvatske vode« (10,71%), 
potom Ministarstvo zaštite 
okoliša i energetike (10,71%) 
te ostatak tri jedinice lokal-
ne samouprave – Nin, Pri-
vlaka i Vrsi.

Grad Nin, te općine Pri-
vlaka i Vrsi trebale bi ovim 
projektom ostvariti preko 
80-postotnu priključenost 
na vodovodnu i kanalizacij-
sku mrežu što je u odnosu 
na dosadašnju pokrivenost 
značajno povećanje. Pobolj-
šan sustav odvodnje i pro-
čišćavanje otpadnih voda 
od iznimnog je značenja za 
očuvanje okoliša i turistički 
razvoj područja, te doprinosi 
socijalnoj stabilnosti i sma-
njenju regionalnih razlika u 
Hrvatskoj. Planirani završe-
tak radova UPOV Grgur je 
39 mjeseci.

AGLOMERACIJA NIN-PRIVLAKA-VRSI POTPISAN UGOVOR ZA IZGRADNJU PROČIŠĆIVAČA

Uskoro očekujemo i potpisivanje ugovora za još tri velike aglomeracije 
na području naše županije - Biogradska rivijera, Preko – Kali i Bibinje – 
Sukošan. Usporedno s time pripremamo i projektnu dokumentaciju za 
aglomeraciju koja će pokriti zaleđe naše županije, ali i za vodovodizaciju 
preostalog dijela zadarskih otoka, istaknuo je župan Longin

Uređaj za pročišćavanje otpadnih voda je ključan segment sustava javne odvodnje aglomeracije Nin-Privlaka-Vrsi
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Ugovor je potpisan u Ninu
Potpisan ugovor za »Projektiranje i izgradnju uređaja za pročišćavanje otpadnih voda 
II. stupnja pročišćavanja (UPOV Grgur 26 000 ES)

VAŽNOST PROJEKTA
Grad Nin, te općine 
Privlaka i Vrsi trebale bi 
ovim projektom ostvariti 
preko 80-postotnu 
priključenost 
na vodovodnu i 
kanalizacijsku mrežu 
što je u odnosu na 
dosadašnju pokrivenost 
značajno povećanje.

Izgradnja vodovoda i odvodnje 
ključ podizanja uvjeta 
življenja i razvoja turizma
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U Specijalnoj bolnici za 
ortopediju Biograd 
na Moru predstav-

ljena je vrijedna medicinska 
oprema koju je donirala tvrtka 
Ilirija d.d. Riječ je o aparatu za 
limfnu drenažu te popratnoj 
dijagnostičkoj opremi, a uku-
pna vrijednost ove donacije 
iznosi 155.000,00 kuna.

Novi projekti i 
inicijative

Ravnatelj biogradske bol-
nice Mate Kutleša je zahvalio 
na donaciji ističući da će se 
zahvaljujući pristigloj opre-
mi broj operativnih zahvata 
povećati te ubrzati dijagno-
stika i rehabilitacija. Ravna-
telj Kutleša je iskazao želju da 
se ova dosadašnja uspješna 
suradnja nastavi kroz nove 
projekte i inicijative s kojima 
se podiže razina kvalitete bol-
ničkih usluga s ciljem da Spe-
cijalna bolnica za ortopediju 
Biograd na Moru prema po-
stojećim planovima razvoja 
postane regionalni referentni 
centar za ortopediju na do-
brobit svih korisnika njezinih 
zdravstvenih usluga.

- Oprema će značajno po-
boljšati zdravstvene usluge 
Ortopedske bolnice te paci-
jentima pružiti brže dijagno-
stičke pretrage, modernije 
kirurške zahvate, a samim 
tim i olakšati dijagnosticira-
nje i određivanje adekvatne 
terapije našim pacijentima. 
Dio opreme je nabavljen iz 
decentraliziranih sredstava, 
dok su donacijom nabavljeni 
dijelovi za artroskopski stup 
na odjelu za ortopediju, apa-
rat za limfnu drenažu ili pre-
somat za fizikalnu terapiju te 
citocentrifuga za medicin-
sko-biokemijski laboratorij, 
istaknuo je ravnatelj Kutleša 
koji je sa svojim djelatnicima 
predstavio novu opremu u 

nazočnosti župana Božidara 
Longina, gradonačelnika Bi-
ograda na Moru Ivana Kneza, 
direktora HGK - Županijske 
komore Zadar Denisa Ikića, 
predsjednika Uprave Ilirije 
d.d. Gorana Ražnjevića i za-
mjenika ravnatelja bolnice 
dr. Branka Uhode.

Zdravstveni turizam
- Lijepo je činiti dobro, a 

čineći dobro bolnici činimo 
dobro svima nama. Drago mi 
je da vidim pozitivne reakcije 
kako od strane ravnatelja bol-
nice, liječničkog i bolničkog 

osoblja, gradonačelnika Bio-
grada te zahvaljujem na veli-
kodušnoj donaciji tvrtke Ilirija 
koja zaista predstavlja konkre-
tan primjer suradnje našeg 
gospodarstva i bolničkog su-
stava. Zadarska županija kao 
osnivač kontinuirano ulaže u 
svoje zdravstvene ustanove 
pa tako i u Specijalnu bolni-
cu za ortopediju Biograd na 
Moru koja ima svoju tradiciju 
dugu preko 80 godina. Veseli 
me što smo pronašli zajednič-
ki stav s Gradom Biogradom 
na Moru te sam siguran da je 
to preduvjet za put na kojem 

će biogradska bolnica ostva-
riti svoj napredak i značajan 
razvojni iskorak, rekao je tom 
prigodom župan Longin.

Projekt zdravstvenog tu-
rizma, odnosno dogradnje 
i rekonstrukcije Specijalne 
bolnice za ortopediju koji je 
predstavljen u Ministarstvu 
turizma bit će financiran iz 
Fonda za otpornost i opora-
vak, a projektna dokumenta-
cija je u izradi te financirana 
dijelom od strane Grada Bi-
ograda i Zadarske županije.

- Natječaj za obnovu i iz-
gradnju novih kapaciteta bol-
nice će biti otvoren u travnju 
2022. godine. Djelatnosti Spe-
cijalne bolnice u Biogradu 
želimo proširiti i oplemeniti 
dodatnim sadržajima koji će 
u budućnosti dovesti do no-
vih zapošljavanja. Jedan od 
ciljeva jest da dugogodišnju 
tradiciju i kvalitetnu reputa-
ciju ove bolnice u ortopediji 
iskoristimo za dodatan iskorak 

u rehabilitacijskom liječenju, 
ali i za razvoj zdravstvenog tu-
rizma, najavio je gradonačel-
nik Knez, ujedno i predsjednik 
Upravnog vijeća Ortopedske 
bolnice, ističući da bolnica 
zahtijeva modernizaciju te je 
prioritet u razvojnim planovi-
ma grada Biograda na Moru.

Razvojni planovi
- Ovo je skromni doprinos 

naše tvrtke, ali predstavlja 
trend koji trebaju slijediti svi 
koji se sukladno svojim mo-

gućnostima mogu uključiti te 
pomoći razvoju ove bolnice. 
Ilirija ima ozbiljnu namjeru 
da se projekt zdravstvenog 
turizma ostvari te će ga si-
gurno podržati. Najveća vri-
jednost ove donacije i naših 
susreta je zajednički stav oko 

smjera u kojem treba ići te na-
staviti suživot i poboljšati ga 
svatko sa svog gospodarskog i 
društvenog aspekta, kazao je 
Goran Ražnjević, predsjednik 
uprave Ilirije.

- Lijepo je čuti predstavljene 
razvojne planove prema koji-
ma će bolnica postati sredi-
šte rekreativnog i liječilišnog 
turizma. Čestitam gospodinu 
Ražnjeviću i Iliriji koja poslu-
je na način da se posljednjih 
nekoliko godina svrstava u 
sam vrh tvrtki s uspješnim 

društveno odgovornim po-
slovanjem u Hrvatskoj. Hva-
la vam na ovoj donaciji kao i 
drugima kojima ste do sada 
značajno pomogli rad ove 
ustanove, pridružio se čestit-
kama direktor HGK - Županij-
ske komore Zadar Denis Ikić.
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Oprema koja će značajno poboljšati zdravstvene usluge 
Ortopedske bolnice

U biogradskoj bolnici predstavljena vrijedna medicinska oprema, donacija tvrtke 
Ilirija d.d.

DONACIJA SPECIJALNOJ BOLNICI U BIOGRADU VRIJEDNA MEDICINSKA OPREMA

Oprema će povećati broj zahvata i 
ubrzati dijagnostiku i rehabilitaciju
Oprema će značajno poboljšati zdravstvene usluge Ortopedske 
bolnice te pacijentima pružiti brže dijagnostičke pretrage, modernije 
kirurške zahvate, a samim time i olakšati dijagnosticiranje i 
određivanje adekvatne terapije našim pacijentima, kazao je ravnatelj 
biogradske Specijalne bolnice za ortopediju Mate Kutleša

» Zadarska županija kao osnivač kontinuirano 
ulaže u svoje zdravstvene ustanove pa tako 

i u Specijalnu bolnicu za ortopediju Biograd na 
Moru koja ima svoju tradiciju dugu preko 80 godina. 
Veseli me što smo pronašli zajednički stav s Gradom 
Biogradom te sam siguran da je to preduvjet za 
put na kojem će biogradska bolnica ostvariti svoj 
napredak i značajan razvojni iskorak

Božidar Longin
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Sjednica Izvršnog odbo-
ra Hrvatske zajednice 
županija održana je u 
četvrtak 25. studenoga 

u dvorani Brodsko-posavske 
županije. Uz župane među 
kojima je bio i župan Zadar-
ske županije Božidar Longin 
sudjelovali su predstavnici re-
sornih ministarstva s kojima 
se raspravljalo o aktualnim 
pitanjima na području obra-
zovanja, zdravstva i javnog li-
nijskog prijevoza.

O izmjenama Zakona o 
odgoju i obrazovanju

Nedavno izabrani predsjed-
nik Hrvatske zajednice župa-
nija i župan Brodsko-posav-
ske županije Danijel Marušić 
istaknuo je važnost rada na 
funkcionalnoj i fiskalnoj de-
centralizaciji koje su nužne 
za poboljšanje uvjeta života 
u lokalnoj zajednici diljem 
Hrvatske.

- Od travnja do studenoga 
održana su četiri sastanaka 
s predsjednikom Vlade An-
drejem Plenkovićem i pred-
stavnicima Vlade vezano uz 
procjepljivanje građana, Me-
hanizam za oporavak i otpor-
nost, istaknuti su daljnji koraci 
u gospodarskom oporavku na-
kon potresa i pandemije, kao 
i poticanju poljoprivrede, ali i 

pitanja šengenskog i europ-
skog gospodarskog prostora, 
rekao je Marušić.

Govoreći o izmjenama Za-
kona o odgoju i obrazovanju u 
osnovnoj i srednjoj školi, župa-
ni su ponovno istaknuli stav da 
županijama treba vratiti stvar-
na upravljačka prava s obzirom 
na to da su one osnivači škola. 
Skrbe o velikom broju osnovnih 
i srednjih škola te domova, a u 
cilju ravnomjernog regionalnog 
razvoja i jednako dostupnog 
obrazovanja, ulažu se velika 
sredstva u izgradnju kapital-
nih projekata, dogradnje, te-
kuće i investicijsko održavanje 

te stvaranje kvalitetnijih uvje-
ta za odgojno-obrazovni rad.

U ime Ministarstva znanosti 
i obrazovanja u raspravi je su-
djelovala ravnateljica Uprave 
za odgoj i obrazovanje u Mini-
starstvu znanosti i obrazovanja 
Vesna Šerepac.

- Uprava za odgoj i obrazo-
vanje skrbi o zakonodavnom 
okviru pa između ostalog, i o 
ovdje napomenutom, donoše-
nju Zakona o odgoju i obrazo-
vanju u osnovnim i srednjim 
školama. Nećemo ići u izmje-
ne već u donošenje potpuno 
novog Zakona upravo kako 
bismo »pomirili« sve ono što 

se možda u proteklom peri-
odu događalo, a tiče se ne sa-
mo upravljačkih prava nego i 
djelovanja odgojno-obrazov-
ne ustanove, sukladno javnim 
politikama koje se donose na 
temelju onoga što jedinice lo-
kalne, odnosno, regionalne sa-
mouprave u svom djelokrugu 
rada imaju, kazala je Šerepac.

Pomoćnici u nastavi i 
javni linijski prijevoz

O ovoj temi govorila je i Ve-
sna Hajsan-Dolinar zamjeni-
ca županice Karlovačke župa-
nije i predstavnica Hrvatske 
zajednice županija u Radnoj 

skupini izmjenu Zakona o od-
goju i obrazovanju u osnovnim 
i srednjim školama pri Mini-
starstvu znanosti i obrazovanja.

- S obzirom na postojeći Za-
kon koji ne propisuje djelatno-
sti i određene stavke vezane uz 
unaprjeđenje odgoja i obrazo-
vanja, a riječ je o pomoćnicima 
u nastavi koji se svake godine 
na novo biraju bez obzira na to 
što učenici imaju konstantne 
poteškoće zbog kojih trebaju 
pomoć, promjena je iznimno 
bitna da bi se zakonski radni 
odnos na zakonski način i re-
gulirao, kazala je između osta-
log Hajsan-Dolinar.

U nastavku sjednice razgova-
ralo se o javnom linijskom pri-
jevozu nastavno na zaključke 
Radne skupine za promet Hr-
vatske zajednice županija koja 
je predložila da se sazove rad-
na skupina za javnu uslugu pri 
Ministarstvu mora, prometa i 
infrastrukture kako bi se radilo 
na prijedlozima izmjena i do-
puna zakonskih akata i došlo 
do rješenja koje će omogući-
ti uspostavu ugovora o javnoj 
usluzi po županijama, a u ra-
spravi je, u ime Ministarstva 
mora, prometa i infrastruktu-
re sudjelovao Franc Hajdinjak, 
načelnik Sektora inspekcijske 
sigurnosti cestovnog prometa 
i cesta. Zaključeno je kako će 
Hrvatska zajednica županija 
dopis s prijedlozima uputiti 
ministru Butkoviću s kojim će 
zatražiti i termin održavanja 
tematskog sastanka.

Na sastanku je bilo riječi i o 

izmjenama Zakona u zdravstvu 
kao i o specifičnostima poje-
dinih županija u tom pogle-
du, o čemu je nešto više kazao 
predsjednik Hrvatske zajedni-
ce županija brodsko-posavski 
župan Danijel Marušić.

- Zaključak je da se vrlo brzo 
sastanemo s ministrom Bero-
šom kako bismo vidjeli točne 
detalje i učinke takvih »zahva-
ta« u funkcioniranju zdravstva 
i da nakon toga kao Hrvatska 
zajednica županija donesemo 
zajednički zaključak, kazao je 
Marušić.

Predstavljen je i Program 
rada Hrvatske zajednice žu-
panija za 2022. godinu s na-
glaskom na jačanje suradnje 
s resornim ministarstvima i 
institucijama koja će direktno 
utjecati na poboljšanje uvjeta 
života građana. Istaknuta je 
i važnost međunarodne su-
radnje kroz europske asocija-
cije koja omogućuje direktnu 
primjenu europskih praksi na 
domaćem tržištu.

ŽUPANI U SLAVONSKOM BRODU O AKTUALNOSTIMA U OBRAZOVANJU, ZDRAVSTVU I JAVNOM PRIJEVOZU

Istaknuta važnost rada na 
funkcionalnoj i fiskalnoj 
decentralizaciji
Vezano uz izmjene Zakona o odgoju i obrazovanju u osnovnoj i srednjoj 
školi, župani su ponovno istaknuli stav da županijama treba vratiti 
stvarna upravljačka prava s obzirom na to da su one osnivači škola

Na sastanku je predstavljen i Program rada Hrvatske zajednice županija za 2022. godinu

KONSTITUIRAN NADZORNI ODBOR HRVATSKE ZAJEDNICE ŽUPANIJA 

Šime Vicković zamjenik 
predsjednika NO HZŽ-a

Nadzorni odbor Hr-
vatske zajednice žu-
panija konstituiran 

je u utorak 9. studenog u Vi-
rovitici, a članovi su: Marijo 
Klement, zamjenik župana 
Virovitičko-podravske župa-
nije, Šime Vicković, zamje-
nik župana Zadarske župani-
je i Ratimir Ljubić, zamjenik 

župana Koprivničko-križe-
vačke županije.

Za predsjednika Nadzor-
nog odbora izabran je Mari-
jo Klement, a za zamjenika 
predsjednika Šime Vicković. 
Sjednicu Nadzornog odbo-
ra otvorio je župan Virovitič-
ko-podravske županije Igor 
Andrović koji je pozdravio 

prisutne.

Zajednički rad
Prema Statutu Hrvatske 

zajednice županija, zadaće 
Nadzornog odbora uključu-
ju kontrolu provođenja općih 
akata i odluka tijela zajedni-
ce te zakonitog, odgovornog 
i gospodarski svrsishodnog 
raspolaganja materijalnim i 
financijskim sredstvima.

Novi predsjednik Nadzornog 
odbora i svi članovi upoznati 
su s aktivnostima Zajednice 
do kraja godine. Kako je prošli 
Nadzorni odbor već pregledao 
financijska izvješća za 2020. 
godinu te ih odobrio, dogo-
voreno je da nova sjednica 
Nadzornog odbora, sa svim 
potrebnim izvješćima bude 

održana u proljeće 2022. go-
dine. U međuvremenu je Nad-
zornom odboru prezentirano 
privremeno izvješće o radu u 
2021. godini s aktivnostima do 
kraja godine.

- Uvažavanje političkih razli-
čitosti i konstantan zajednički 
rad na promicanju interesa lo-
kalne i regionalne samouprave 
ključ su održavanja kontinu-
iteta postojanja Zajednice, a 
sada već brojimo 18 godina. 
Aktivni smo u zakonskim pi-
tanjima, projektima i suradnji 
kako bi što pozitivnije utjecali 
na život u lokalnoj zajednici. 
Vjerujemo u bottom-up pri-
stup i činjenicu da promjene 
dolaze odozdo prema gore i 
one mogu imati golemi odjek 
na nacionalnoj, ali i europskoj 

razini, istaknuo je Klement.

Planirane aktivnosti
Okupljeni članovi Nadzor-

nog odbora raspravljali su o 
budućim planiranim pro-
gramskim aktivnostima Za-
jednice kao i o planovima ak-
tivnostima koje su provele i 
planiraju provesti stručne rad-
ne skupine imenovane unutar 
Hrvatske zajednice županija.

Do kraja godine u planu je 
sjednica Izvršnog odbora Hr-
vatske zajednice županija 25. 
studenog u Slavonskom Brodu 
te Skupština 7. prosinca u Za-
grebu. U prosincu se očekuje 
i proglašenje rezultata natje-
čaja za udruge »Žuta točka« za 
izgradnju fundraising kulture 
u Hrvatskoj.

Šime Vicković, zamjenik župana Zadarske županije
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Prema Statutu Hrvatske zajednice županija, zadaće Nadzornog odbora uključuju 
kontrolu provođenja općih akata i odluka tijela zajednice te zakonitog, odgovornog 
i gospodarski svrsishodnog raspolaganja materijalnim i financijskim sredstvima

ČLANOVI NO-A
9. studenoga u Virovitici 
je konstituiran Nadzorni 
odbor Hrvatske zajednice 
županija, a članovi 
su: Marijo Klement, 
zamjenik župana 
Virovitičko-podravske 
županije, Šime Vicković, 
zamjenik župana 
Zadarske županije i 
Ratimir Ljubić, zamjenik 
župana Koprivničko-
križevačke županije.

» Zaključak je 
da se vrlo brzo 

sastanemo s ministrom 
Berošom kako bismo 
vidjeli točne detalje i 
učinke »zahvata« u 
funkcioniranju zdravstva 
i da nakon toga kao 
Hrvatska zajednica 
županija donesemo 
zajednički zaključak

Danijel Marušić


